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Vedr. EU-Norge aftale om udsmidsforbud i Skagerrak

På samråd den 11. juni 2012 om udsmidsforbud i Skagerrak gav jeg tilsagn om at
orientere udvalget, når en endelig aftale mellem EU og Norge var faldet på plads. 
Baggrunden for samrådet var, at forhandlingerne mellem EU og Norge på daværende 
tidspunkt var midlertidigt suspenderet den 24. maj 2012, fordi det var Danmarks 
vurdering var, at aftaleudkastet kunne forbedres.

Jeg kan oplyse, at EU og Norge indgik en aftale (agreed record vedlagt) om 
udsmidsforbud og nødvendig følgelovgivning i Skagerrak den 4. juli 2012. Aftalen er 
vedlagt, men jeg kan kort referere, at den sigter mod en implementering af 
udsmidsforbuddet pr. 1. januar 2013. Fra dansk side kan det noteres, at vi er blevet 
imødekommet på vores punkter: kvoteforhøjelse, kvotefleksibilitet og discard-
moniteringssystem.

De næste skridt i relation til udsmidsforbuddet er, 
1. at aftalen skal implementeres i EU’s lovgivning, hvor også anden nødvendig 

følgelovgivning skal fastsættes, herunder blandt andet minimum 
referencestørrelser for fisk og EU’s kontrol af udsmidsforbuddet. 
Fødevareministeriet forventer, at Kommissionen fremsætter forslag herom til 
efteråret.

2. EU og Norge skal i forbindelse med de årlige TAC-kvote forhandlinger til 
efteråret aftale forhøjelse af kvoterne som følge af udsmidsforbuddet på grundlag 
af videnskabelig rådgivning fra ICES. 
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Jeg kan tilføje, at jeg havde en drøftelse med min norske kollega i Trondheim i sidste 
uge om nabostatsaftalen. Norge har nu bekræftet, at danske fiskere kan fortsætte med at 
fiske i den norske del af Skagerrak frem til 1. januar 2013 i henhold til nuværende regler, 
selvom den gamle nabostatsaftale for Skagerrak udløber den 6. august 2012. 
Usikkerheden som har været udtrykt fra danske fiskeres side skulle hermed være ryddet 
af vejen.

Med venlig hilsen

Mette Gjerskov


